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Negentig jaar RKVV Wilhelmina 

Negentig jaar, een hele tijd, waarvan ik de laatste twintig jaar zeer bewust 
heb mogen meemaken. Natuurlijk ook ik stond als kleine jongen ten tijde van 
het betaald voetbal al ruim een uur voor de aanvang van de thuiswedstrijden 
langs het veld, zodoende verzekerd van een plaats vooraan. 

Theo Borsten, Tiny v. Vught, Martin Kastelijn, onuitwisbaar staan ze in mijn 
geheugen gegrift. 

Pas veel later ontdekte ik het echte Wilhelmina. Eerst als jeugdleider, 
vervolgens als redaktielid van het clubblad, jeugdcommissielid (jeugdbestuur 
kon niet, vond men in die tijd) en later o.a. als lid van het bestuur, voorzitter 
van de bouwcommissie van het nieuwe clubhuis en nu dan als voorzitter van 
het jubileumkomitee. 

Ik maakte kennis met een club, altijd in beweging, met ups en downs, 
degradaties en promoties, maar met altijd één doel voor ogen: "vooruit en 
omhoog op een manier Wilhelmina waardig". 

club ook waar je trouw aan bleef, ook al waren er tegenslagen. 
Overheersend natuurlijk de plezierige zaken; het succes van het wekelijkse 
clubblad, de kampioenschappen, de jubiliea, de opening van het clubhuis. 

De twee jaar tesamen met een jubileumcommissie in de weer om van 
het negentigjarig jubileum een onvergetelijk feest te maken. Zij hebben er 
keihard voor gewerkt. De loterij werd een succes en ook de reünie trok veel 
belangstelling. Jongens bedankt! 

Voor u ligt nu het jubileumboek. Een compleet beeld van negentig jaar is 
nauwelijks te geven, daarvan zijn we ons bewust. 

Aan de hand van o.a. diverse gesprekken is gètracht een blik te werpen in 
verleden, heden en toekomst. Een toekomst ook voor Wilhelmina vol onzeker
heden. Hoe zal het de club in de nieuwe omgeving vergaan? Veel is dus nog 
in het ongewisse. 

Van een ding ben ik echter overtuigd, de honderd jaar maken we zeker vol. 

Mede namens mijn commissieleden wil ik iedereen die ons gesteund heeft, 
hartelijk bedanken en veel succes wensen in de toekomst. 

P. v.d. Groenendaal 
Voorzitter Jubileumcom missie 



Wilhelmina - negentig Jaar. 

Ja~ is It - goeie ouwe. 
Ik hoop voor II allen met de op "goed!!, oud is zo betrekkelijk. 

vooral om de sfeer die we altijd bewaarden, aangepast aan de tijd. 
Voor de een een fijne vereniging met goede trainingsmogelijkheden, 

met mogelijkheden om het voetballen goed te om 
eerste te komen, of nog meer. 

Voor de ander om heerlijk met elkaar je rot te sjouwen, op de training en 

in de heerlijk lichamelijk moe te worden. 

Weer een ander om bestuurlijk of in diverse commissies te storten, 

al dan det daartoe overgehaald. 


Je uit dankbaarheid voor wat jou vroeger werd geboden en 
mogelijk of omdat bestuurlijke wel ligt, of omdat 
Je aangetrokken voelt tot de mogelijkheden die zo'n vereniging 

biedt. 

alJes in en Wilhelmina. 

Ik had een medwerker uit Dordrecht, die Is-maandags altijd in het zieken
huis kwam j in de tijd van VV Emma met de gebroeders V.d. Gijp in de 
Nederlandse competitie hoge ogen gooide, en zeer met de voetbalsport 
meeleefde. hield je de prestatie van VV Emma dus in de gaten om 

maandagochtend iets over te Zijn reactie de eerste keer 
was: d'r is voor mij maar een Emma en dat is DFC'. 

Kijk, dat bedoel ik: dIr is maar één club en is Wilhelrnina. 
Op naar honderd! 

Th. v.d. Meerendank, 
een van de V.d. Meerendonk-en, 



Negentig jaar Wilhelmina 

Op 1 oktober viert RKVV Wilhelmina ls-Hertogenbosch haar negentig
jarig bestaan. Met negentig jaar voetballend Wilhelmina bereikt deze 
vereniging een mijlpaal, die zijn weerga in de geschiedenis van de 
Bossche voetbalwereld niet kent. 

Met bijzonder veel genoegen mag ik bestuur, de leden, trainer, 
leiders, spelers en alle supporters van harte gelukwensen. Graag hoop ik 
dat alle activiteiten die ter gelegenheid van dit feest georganiseerd 
worden voor de jubilerende vereniging en alle belangstellenden een 
groot succes worden. 

Wllhelmina is een voetbalclub met een rijke en roemruchte historie, 
en kende alle ups en downs die elke negentigjarige doormaakt. 
Generaties Bosschenaren hebben bij Wilhelmina de eerste schreden op 
het Bossche voetbalpad gezet en gebleken is dat daar veel 
aan beleefd hebben. Dat is vooral te danken aan al diegenen, die 
zich door de jaren heen belangeloos voor hun voetbalvereniging hebben 
ingezet. 

Veel aandacht is ahijd uitgegaan naar de jeugd. Sterke nadruk werd 
steeds gelegd op teamgeest en goede onderlinge verhoudingen. Het 
sociale karakter binnen de club in belangrijke mate het imago 
van de vereniging bepaald. De positieve werkmg daarvan het 
mede mogelijk gemaakt dat \Vilhelrnina negentig jaar bestaat. 

Graag wens ik de negentigjar vereniging Wilhelmina een goede, maar 
vooral ook sportieve toekomst. 

Mr B.L.A. van Zwleten 
Burgemeester van 's-Hertogenbosch 



Onze club bestaat negentig jaar. Voorwaar, een respectabele leeftijd, 
ook voor een voetbalclub. Echter wie meent dat Wilhelmina oud en 
vergrijst is, zal bedrcgen uitk0men. Wij zijn een oude voetbalclub 
met een jong hart, bruisend van energie en in goede conditie. 

Wilhelmina zou Wilhelmina niet n, als bij de viering van het negentig
jarig bestaan, niet tevens de basis werd gelegd voor een nieuwe en 
evenlange toekomst. Om als voetbalclub efficiënt te kunnen functioneren 
op de van vandaag, is het nodig om vooruit te blijven zien naar 
de dag van morgen. Vandaar onze gedachte om binnen enkele jaren 
te verhuizen naar het nieuwe sportcomplex De Saren in de jonge wijk 
Maaspoort. 

Wij zullen het de komende jaren niet makkelijk krijgen. Er zal veel 
inzet en ondersteuning nodig n van alle Wllhelminianen, alsmede van 
de gemeente 's-Hertogenbosch. Er zal bij die eventuele verhuizing veel 
pionierswerk verricht moeten worden. Mijn leuze voor dit alles is: "Samen 
de schouders onder karwei, zonder ruzie te maken wie voorop mag 
lopen.!! 

Terugblikkend op het verleden meen ik te kunnen stellen dat Wilhelmina 
in de negentig jaren van haar bestaan bewezen heeft een club te n 
met toekomst. Het is er over het algemeen fijn toeven. Ook op 
gebied van voetbalprestaties heeft Wilhelmina haar bestaansrecht bewezen 
in die negentig jaar. De RKVV Wilhelmina uit 's-Hertogenbosch is altijd 
een begrip geweest, en zal dat ook blijven, op voetbalgebied. 

Ons feestcomité heeft met veel inzet niet een groots feestpro
gramma op touw gezet, doch tevens het nodige geld bijeen gebracht 
voor een nieuwe lichtinstallatie. Voor jullie vele werk mijn hartelijke 
dank namens al die andere Wilhelminianen. Nu de gelegenheid er is 
wil ik eveneens al de bestuursleden, kader, ~!-"msors en overige leden 
danken voor hun dikwijls grote inzet gedurende vele om hun Wil-
helmina draaiende te houden. 

En als wij op vrijdag 2 oktober ons jubileumfeest vieren en op zaterdag 
3 oktober onze receptie houden, dan zal ik als voorzitter er zorg voor 
dragen dat de onderlinge band, de gezellige sfeer die er zal heersen, 
alsmede de vriendschap met de KNVB en de vele andere voetbalclubs, 
\oor ce :Je:-<o~ . ~e\'.aard zal blijven. Daarmee blijft Wilhelmina zichzelf, 



Evenmin mogen we de namen vergeten van Tiny van Vught en de 

familie Mees, van voorzitters als Theo van den Meerendonk, Kees van 

Hoek, Paui Kreté en Ben van der Laar. De clubtrouw voerde altijd 

de boventoon. Ook bij de supportersclub en de veteranenafdeling. Op 

al die fundamenten heeft Wilhelmina steeds kunnen steunen. 

Een fundering, die na negentig jaar nog altijd niet door betonrot is 

aangetast. 


1901 Kampioenschap derde klasse en promotie 

1904 Kampioenschap tweede klasse en promotie 

1909 Kampioenschap eerste klasse oost 

1915 Kampioenschap noodcompetitie eerste klasse 

1931 Degradatie naar tweede klasse 

1954 Toegelaten tot betaald voetbal, tweede divisie 

1961 Promotie naar eerste divisie 

1962 Degradatie naar tweede divisie 

1967 Naar vierde klasse amateurvoetbal 

1972 Kampioenschap vierde klasse en promotie 

1973 Kampicenschap derde klasse en promotie 

1974 Promotie naar eerste klasse 

1976 Degradatie naar tweede klasse 

1983 Kampioenschap tweede klasse en promotie 


Negentig jaar; zeven keer kampioen met het eerste elftal, zeven keer 
gepromoveerd en maar drie maal daadwerkelijk gedegradeerd. In kort 
bestek is dat de balans, de keuze voor het afstoten van het betaald 
voetbal even niet meegerekend. 

De kampioenschappen vallen allen opmerkelijk genoeg al in een korte 
periode. Kort na de oprichting was er nog nauwelijks concurrentie en 
kreeg het voetbal al snel inhoud met een plaats tussen de beste clubs 
van Nederland. Het meest memorabele kampioenschap is wel dat 
van 4 april 1909. 

Twaalf jaar na de oprichting vierde Wilhelmina toen het kampioenschap 
van de oostelijke eerste klasse, waarin het clubs als Vitesse, UD, 
't Zesde, GVC, PW en Quick Amersfoort moest afrekenen. 

Via een 1-1 gelijk spel bij Vitesse werd Wilhelmina kampioen. De meeste 
hulde ging naar doelman Henri van Rooy, bijgenaamd 't Zult je, die in 
de voorlaatste minuut een strafschop stopte. Als oostelijk kampioen 
moest Wllhelmina vervolgens met Sparta (Rotterdam) in de slag om het 
landskampioenschap. 

Een gedenkwaardige gebeurtenis is dat geworden. Sparta telde beroemde 
internationals als Bok de Korver, Piet van der Wolk en Cas Ruffelse. 
Prentbriefkaarten van die bekende voetballers vonden toen gretig 
aftrek. Thuis verloren we met 4-1, uit met 6-2. Zover is Wilhelmina 
daarna nooit meer gekomen, want aan het kampioenschap van de 
noodcompetitie in 1915 werd destijc's, terwijl elders de eerste wereld
oorlog woedde, geen vervolg meer gegeven. 



Tot 1931 hielden we stand in de eerste klasse, Met hoogte- en diepte
punten. Op 14 juli 1931 was geen redding meer mogelîjk. In 1929 
was het al kantje boord geweest. De degradatiewedstrijden tegen BVV 
gingen verloren, maar via een succesvol afgesloten promotie
degradatiecompetitie hield Wilhelmina de plaats in de zuidelijke eerste 
klasse vast. 

Een jaar later lukte dat opnieuw op het nippertje, toen via een 
gewonnen beslissingswedstrijd tegen Roermond. Een later viel het 
doek. Wilhelmina verloor met 1-0 bij Bleijerheide en moest na 440 
wedstrijden (171 gewonnen, 71 gelijk gespeeld en 198 verloren) naar 
de tweede klasse afzakken. 

In de tweede klasse heeft Wilhelmina net niet de 25 jaar vol gemaakt. 
Na een vrij kleurloze rol zochten we in 1955 het avontuur van het 
betaald voetbal. Twaalf jaar later keerden we terug in het amateur
voetbal en moesten we op last van de KNVB in de vierde klasse 
beginnen. 

Wilhelmina had zijn beurt voorbij laten gaan toen de KNVB bij een 
sanering enkele jaren eerder clubs uit het betaald voetbal het 
aanbod deed terug te keren naar eerste of tweede klasse. 

Het heeft Wllhelmina veel moeite gekost weer te aarden temidden 
der amateurs. Uit-wedstrijden bij Linge Boys, Beesd, Buren en GVV 
bleken net zo moeilijk als heetgebakerde Bossche derby's tegen OVH, 
RKJVV, TGG en OSe. 

Achtereenvolgens moest Wilhelmina voorrang ver lenen aan BVV, Heusden, 
DSC en OSe. Pas in 1972 was Wilhelmina aan de beurt voor een 
kampioensfeestje. Daarna gingen we in een ruk door. In 1973 volgde 
het kampioenschap van de derde klasse en in 1974 profiteerden we 
van de instelling van de hoofdklassen in het amateurvoetbal. Door de 
reorganisatie promoveerden de vier hoogste clubs uit de tweede klasse 
naar de eerste en daar hoorde Wilhelmina ook bij als nummer vier in 
de tweede klasse na UNA, LONGA en Concordia SVD. 

Twee jaar later degradeerden we, zodat Wilhelmina als tweedeklasser 
in 1977 de tachtig jaar volmaakte. 

C. v.d. Heuvel 

Met zijn vele verdiensten voor onze verenIgmg kreeg Cees 
bij toeval een apart plaatsje in onze jubileumuitgave. 
Tijdens de opname van de foto van het jubileumcomité 
was hij op welverdiende vakantie. Het ontbreken van 
zijn portret in deze uitgave was de samenstellers hiervan 
nooit vergeven. 



Van N.V. Hertogstad 

tot Fe Den Bosch '67 


Jaar heeft Wilhelrnina in het betaald voetbal door
gebracht. Het begon 
Twaalf van de negen 

in 1954. Door het hele land heen werden er 
toen buiten de KNVB orn beroepsvoetbalclubs opgericht. Tien in 
totaal. Het nieuwtje trok veel bekijks. Ook in Den Bosch, waar twee 
selectie-e~ftallen rnet 

soelen. 
"wilde" profs een dernonstratie

wedstrijd in De Vliert 

"Die heeft veel indruk gemaakt", herinnert Kees de Kort, 
de secretaris van Wilhelrnina in die ti zich nog. "Er werd goed gespeeld, 
het was, geloof ik, ook de eerste keer dat die kuip van De Vliert een 

volLiep voor een Daar moet ook Hopster van 
geschrokken zijn, dat was de voorzitter van de K:\VB toen en die woonde 
in Den Bosch. Diezelfde avond na de wedstrijd nog, heeft Hopster in 
Central met de mensen van de beroepsvoetbalbond in grote lijnen overeen
sterT:rning bereikt over fusie." Wilhelmina al die verwikke
lingen betrokken omdat een groepje zakenmensen in Den Bosch net 
plannen had ontwikkeld voor een profvoetbalclub in de hoofdstad van 
Brabant. Daartoe was de N. V. HertogsTad opgericht. 

Het bestuur Vi11) Wilhelrnina bij net 
Staancie v.l.n.r.: l\. Fr. 
Zittend v.l.n.r.: v.d. 

C. v.Lcrj",:H 
J. v. Bergen, 

"~.::::.. "e=':;- ... 
C21e 
,-

N.\'. \\as 
' 

profvoetbal in Den Bosch", vertelt Kees de Kort. 
eerste aanzet. Net de dag voordat 

NB YB, de Nederlandse Beroeos
. et de KNVB en kon ' 

"::, , de 
- ' de 

hadden 



I N.V. Hertogstad hadden de prioriteits-
Jan Swart, van het Lutti-snoepgoedi 

alom gerespecteerd huisarts in Den Dungen; 
var, het bankiershuis; Piet van Mol van de Spar 

Verrneulen. HDie mensen hadden allemaal wel een 
Wiihtlmina of mensen, die weer met Wilhelmina 
, schetst Kees de Kort de situatie. "Vandaar dat 
üh,:'irnina terecht kwam." 

\~/oasdonken vonden de zakenjongens een gewillig oor. Wilhelmina 
tweede klasse voort in een eng kr ingetje. 

amateurisme bood volgens het bestuur nog nauwelijks pers
betaald voetbal officieel van de grond kwam. Met een 

rekende men op nieuwe impulsen. 

Een Elft21[cto uit de periode van het betaald voetbal zoals die verscheen in 

J. Stippend, A. Lukken, 
fr. Beks, W. v.d. Heuvel 

~;/î2el~blêd Par:ora!Tta~ 

":;,~efT,a;; e" J. Konings 



niet. 
voldoen. 

___________________________________________________________________r~_=~w=~,=_'u_=~__________~________.._=_m 

Op 21 november 1954 werd er zaken gedaan. Overeengekomen werd dat 
met ingang van het seizoen 1955-1956 1\.V. Hertogstad officieel de 
training en betaling der spelers voor zijn rekening zou nemen, Er kwamen 
afspraken over de premies. Voor een overwinning kregen de contract
spelers vijftien gulden per man betaald, voor een gelijk spel een tientje, 
voor een nederlaag vijf gulden. De reserves moesten met vijftig procent 
van tarieven genoegen nemen. Bovendien werd er nog twee keer twee 
gulden aan elke contractspeler betaald voor verplichte twee trainings
avonden per week. Vastgelegd werd ook, dat een elftalcommissie over de 
opstelling zou beslissen. In de elftalcommissie namen Jan de Swart als 

van N.V. Hertogstad, de trainer en nog een derde lid plaats. 

was in feite een sponsor die zeggenschap kreeglr, legt Kees 
de Kort lJog eens uit. "Hertogstad droeg alle kosten van het betaald 
Jan de Swart werd vice-voorzitter van het .bestuur. maar alles bleef via die 

lopen. Dat moest ook want. de KNV.B. erkende 
Dank zij Hertogstad konden wij aan .de eis van een start 

Want Hertogstad stapte met 100.000 gulden binnen, terwijl minimum
kapitaal 50.000 gulden was. Honderdduizend gulden, er waren 
eersteklassers die dat niet eens hadden. We voelden ons echt 

Afspraken over winstverdeling werden er ook gemaakt, ilMaar zover 
is het nooit gekomen", weet De Kort. !lDe eerste twee jaren verliepen 
voorspoedig, tegen clubs Volendam, Helmondia en Na de 
winterstop kwam de erin en Wilhelmina eindigde uiteindelijk op de 
zesde plaats. De bovenste vier gingen over. Ook daarna 
\\ïhelmina niet aan de inmiddels tot tweede divisie 
:2ê.gs,:e :<:2.sse \"2;~ r:e: \"oeÓal te ontsnappen, in scheelde 

..-.- :::: -.:::.'~ _. ~ - ;:::.. 

Wilhelrnina zag Rinus 

Als nog onbekend jong trainer stapte Rinus 
Michels in 1964 vanuit het amateurvoetbal 
bij Ajax binnen. Anderhalf jaar later kwarnen 
de eerste successen. Anderhalf jaar eerder 
had Wilhelmina de kans iat",n lopen Michels 
als oefenrneester naar De Wolfsdonken te 
halen. 

Kees de Kort heeft nog altijd een lijstje in 
zijn bezit dat de KNVB hern in 1964 ver
strekte toen Wilhelrnina een nieuwe trainer 
zocht. Als numrner vier staat daarop 
M. Michels vermeld, woonachtig te Amster

dam. "In bezit van Staatspraktijkdiploma 

heilgymnastiek en momenteel studerend voor 

het hoogste trainersdlploma van de KNVB. 

Verlangd salaris: 18.000 gulden per 

luidt de toelichting. 


Behalve ivlichels kwamen ook de namen 
Blokland, Vreeken, Kluit en Kuppen voor op 
de aanbeveling van de KNVB. 

Michels over het hoofd. 


Geen van vijven is destijds naar Wilhelmina 

gekomen. Bij Beerschot in Antwerpen viste 

Kees de Kort een 43-jarige Belg op, 

Louis Frans. Die oefende daar een administra

tieve functie uit en had wel trek in de 

praktijk van Nederland. 


Drie jaar lang heeft Louis Frans voor een 

prima sfeer gezorgd. Sportief brachten 

alleen de halfjaarlijkse derby's met BVV of 

Fe Den Bosch/BVV in die laatste drie sei

zoenen nog wat leven in de 


Louis Frans was de laatste trainer in het 

betaald voetbal, de Hongaar Jozsef Vereb 

de eerste. Hij kwam bij de start van het 

betaald voetbal over van Fortuna '54, dat de 

Oostenrijker Friedrich Donenfeld had 

trokken. Na Vereb waren 

landgenoot Ertmer, oud-international 

der Sluijs, oud-speler Ad Schrover en tenslotte 

Louis Frans als trainer actief voor Wllhelmlna 

in de periode betaald voetbal. 


Piet van de Sluijs was de meest succesvolle 

trainer. Onder zijn leiding 

Wilhelmina in 1961 naar de eerste divisie, 


het 



div'erse ambitieus begonnen clubs 

zover, 
op tegen de nummer 

ia drie beslissingswedstrijden 

tribunes 
doe1 9 Theo 
was 
waren 

in De 
het veld 

waren. 

zoals dat 
en 
Frans 

in de amateurrijen 
Wilhelmina verder jagen op een succesje. 

De derde plaats in de tweede divisie leverde 
vier NEC, hoewel dat een 

>'vanwege de financiën koos Wilhelmina voor een 
te Nijmegen, waar zowaar nog gewonnen 

met het in eerste 
divisie onderaan geëindigde EDO uit Haarlem bereikte Wilhelmina 
de eerste 

te Utrecht, waar toen nog een 
lag~ hekken ontbraken en vrijwel alle 

Nog even de opstelling: J os Wap in het 
en Jo Konings waren de backs, Tlny van Vught 

toen nog heette, Plet Vaes en Robbie Meezen 
de Linkshalf. In voorhoede speelden van 

van den Hoogen, Nico Gloudemans, 
van den Hurk en de vaak zo onnavolgbare 

De kater k.vam snel. KNVB ging over tot een drastische sanering 
van het betaald voetbal en dicteerde dat uit de beide eerste divisie

moesten degraderen. Wilhelmina ontsnapte 
voor de degradatie een feit was, kwamen de 

over een fusie in Den Bosch van de grond. 
De steeds minder bezoek. Alleen in het bekervoet
bal en met een veelbelovend jeugdteam leefde Wilhelmina nog even op. 

elf clubs 
lot, Nog 

de kaars uit. Bij de vierde poging tot een fusie 
ilhelmina zich daarbij neer. 

de Kort en Cees van Hoek, voorzitter in die woelige 
de belangen van Wilhelmina in het bestuur van 

verdedigen. Spelers als Enrico van Rooy, Wim van den 

de 
\1\lilhelminiaan geweest, 

houden~ We 
van 

Hertogstad hadden 
die schuld aan." 

Heuvel En Hans van Pluijm werden goed genoeg bevonden voor 
FC Den Bosch. De Wolfsdonken werd aanvankelijk de thuishaven voor 
het elftal van FC Den Bosch en na een grondige revisie 
startte \Vilhelmina de motoren opnieuw in de vierde klasse van het 
amateurvoetbal<J 

dat we er nog redelijk uitsprongen, zonder 
Kort nog eens terug. !11k ben ook steeds een 

maar het was op den duur 
waren al blij als we een speler 

Stippent aan PSV of Willy van den Hurk aan 
zodat we ons daaruit weer konden bedruipen. 

we niets te verwachten, we hikten 



trots wel een 
van Den Bosch 

toen de oudste 
moest verlaten. 

Met het toetreden Bosch '67 sneed 
Wilhelmlna ook Zonder wroeging 
of Al had 

rneer stil bij al die benarde 
was een emotionele tijd", 

wel prettig en leerzaam, 
gelegd, we hebben steeds een 

en ik denk niet dat de club 
is. Toen we het betaald voetbal 

en zat er niks 
we in ieder 

niet verloren en konden we 

heeft WHhelmina in 
het betaald voetbal 

niet meer! het werd 
17e temidden van 23 clubs 

in de tweede Wilhelmina had uitsluitend 
nog aandacht voor de 
loos was Bertie Harmse 
gedrongen, In de 
coup~ 

Uit 
twee 
doelpuntenmakers moest bijhouden voor het 
weekblad en had het niet zo 
goed gezien en informeerde daarom na afloop 
bij Wilhelmina. 

Daar kreeg hij te horen dat Bertle Harmse 
twee keer had alle Nederlandse 

Bertie Harmse 
als Een week 
later veranderde er niets meer aan de stand. 

Met een doelpunt voorsprong op de later nog 
eens in Oranje optredende Wytze Couperus 
van Haarlem werd Bertie Harmse toen uit
geroepen tot topscorer van de tweede divisie. 

In die dagen leverde dat de spelers nog een 
leuk feestje bij Martini in Amsterdam op. 
Johan Cruijff was er met alle andere Ajacieden 
ais topscorer van de ere-divisie. 

De inmiddels overleden Dick Tol, destijds 
bekend als "De Knoest", van Volendam werd 
gekroond als beste schutter van de eerste 
divisie. 

Wilhelmina ook financieel nog wat 
wijzer te zijn geworden van die stunt. In 
A.mersfoort dacht het huidige bondsbestuur lid 

Hogewoning een goede slag te kunnen 
slaan met het aantrekken van Harmse voor HVC. 

Fe Den Bosch wilde de topscorer van de tweede 
divisie niet hebben, zodat Wilhelmina op de 
valreep nog een aardige transfersom mocht 
opstrijken. 

niet 

ingingen, 
bijzonders in kas. 
geval 

"Maar 

van geworden 
klasse amateurvoetbal 

we ermee ophielden, hadden 
de jeugd 

amateurvoetbal, 11 



Mijnheer··van Heumen......... . 


Tot vier keer toe is Wilhelmina betrokken geweest bij serieuze pogingen 
het betaald voetbal in Den Bosch in een club te concentreren. De eerste 
aanloop werd in 1961 genomen. Zes jaar later pas vond Wim van Heumen, 
de vroegere hockeycoach, die sinds "Sterrenslag" vooral als "Meneer 
Van Heumen!! bekend is, de opening. 

Hotel Noord-Brabant bestond nog op 16 oktober 1961. Nu huist C&A op 
die plek aan de markt, in het grauwe beton, waar zesentwintig 
geleden de eerste besprekingen werden gevoerd over de vorming van een 
Bossche club in het betaald voetbal. BVV achtte de tijd nog niet rijp 
daarvoor en kwam niet opdagen. Wilhelmina bleek wel bereid tot praten. 
Initiatiefnemers waren Eppo van Lanschot, later de eerste voorzitter van 
FC Den Bosch, en Piet Haveman, een onderwijzer uit Den Bosch die zich 
als free-lance journalist met het voetbal verbonden voelde en zich in
spande voor de fusie. 

Ook Hans Hopster, ex-bondsvoorzitter van de KNVB en woonachtig in 
Den Bosch was present. Uit de notulen diepen we het pleidooi van Hopster 
op. rrDe positie van de beide Bossche voetbalver,~nigingen. is momenteel 
slecht. Beiden verkeren in de onderste regionen, maar Den Bosch moet 
toch in staat zijn een club in de eredivisie te hebben en daar behoor
lijke resultaten te boeken. Er moet een eenheid worden gevormd met een 
rjeuw e~f1:al, bestaande uit spelers der beide verenigingen, aangevuld met 

De sectie betaald voetbal van de KNVB zou hiermee heel 
ee!l voorbeeld kan zijn voor heel ons land." 

)c:r.ge 



Het plan leed snel schipbreuk. BVV verdacht de plannenmakers ervan, 
de schuld, die Wilhelmina had bij N.V. Hertogstad eerST af te willen 
lossen. "Wij doppen onze boontjes, ook al zijn nog zo klein, het liefst 
nog zelf", luidde de reactie uit het BVV-kamp. Met het oog op de rivali
teit tussen de twee clubs hielden gemeente en bedrijfsleven voor
lopig liever afzijdig. Eppo van Lanschot stelde zelfs openlijk vast het 
te betreuren dat in de topleiding der plaatselijke industrie geen voet
balenthousiasten te vinden waren. 

Een jaar later was zowel BVV als Wilhelmina inmiddels naar de tweede 
divisie weggezakt en probeerde de gemeente het eens. Op het stadhuis 
constateerde wethouder Frans Suijkerbuijk, dat in de hoofdstad van 
Noord-Brabant "een club van standing" ontbrak. De gemeente stelde de 
oprichting voor van een N. V., die een startkapitaal van 500.000 gulden 
meekreeg, er zou een directie benoemd worden en de flVoetbalvereniging 
ls-Hertogenbosch" moest het betaald voetbal van BVV en Wilhelmina 
overkoepelen. Het is slechts bij plannen gebleven. 

Henk Burgwal, destijds secretaris-penningmeester van de KNVB, 
lanceerde de derde poging in 1964. Hij had inzage in de boeken, ontdekté 
nauwelijks perspectief en stelde Wilhelmina-secretaris Kees de Kort 
voor eens met BVV te gaan praten. "Probeer eens bij elkaar te komen, 
zei Burgwal tegen mij. Dat heb ik toen gedaan", vertelt De Kort. "Ik heb 
maar niet meteen de voorzitter gebeld, het leek me beter BVV via 
'!"hijs Burgerhof te benaderen." 

Zo geschiedde en op 6 maart 1964 reisden delegaties van de twee Bossche 
clubs afzonderlijk naar Utrecht om er in hotel Terminus fusiebesprekingen 
te starten. Voorzitter Cees van Hoek, secretaris Kees de Kort en penning
meester Piet Venix vormden het Wilhelmina-trio. De heren Smeets, 
Van Herpen en Burgerhof stonden in de BVV-opstelling. 

In de twaal f jaar betaald voetbal heeft 
Wilhelmina ook nog vluchtig even te maken 
gehad met de schorsing van het complete 
bestuur. Achteraf lijkt het allemaal een on
benuliig akkefietje te zijn geweest, maar 
in die tijd nam de KNVB de affaire kennelijk 
hoog op. Vooral omdat juist toen, we spreken 
over 1958, de verhouding tussen profs en ama
teurs binnen de voetbalbond uiterst gespannen 
was. 

Het ging destijds allemaal om ene M. van de 
Hoven, afkomstig van RKDVC, die graag 
semi-prof wilde worden en bij Wilhelmina 
wel gehoor vond. 

Begin 1958 speelde hij twee competitie
wedstrijden mee met het tweede elftal van 
Wilhelmlna. Omdat hij niet gerechtigd was 
werd een andere naam ingevuld op het wed
strijdformulier. RKDVC maakte de zaak aan
hangig toen Wilhelmina niet genegen bleek 
een transfersom van drieduizend gulden te 
betalen. 

Aanvankelijk kregen alle acht bestuursleden 
een schorsing, variërend van drie tot twaalf 
maanden. Na drie maanden gesoebat werden 
tenslotte zeven bestuursleden gerehabiliteerd. 
Nummer acht nam alle schuld op zich en bleef 
een jaar lang officieel geschorst als bestuurs
lid. 

, 
Het overleg verliep zo voorspoedig, dat werd afgesproken wethouder 
Suijkerbuijk erin te betrekken. Twee weken later al zaten dezelfde 
club-afgezanten bij Suijkerbuijk thuis te vergaderen. Nog altijd in 
het diepste geheim met de afspraak met niemand anders daarover te 
reppen. Tegenover het Brabants Dagblad ontkende Suijkerbuijk 
zelfs glashard dat er over een fusie gesproken werd. 



Burgwal bij de KNVB steeds op de hoogte was van 
werd de voetbalbond pas op 20 mei 1964 officieel in de 

betrokken. De besturen van Wilhelmina, BVV en de 
waren het eens, het bedrijfsleven steunde de plannen. Er zou 

IIBetaald voetbal FC Den Bosch!! komen. Vooruit
officiële samensmelting ging alvast het verzoek uit naar 

eerste amateurelftallen van Wilhelmina en BVV het 
seizoen daarop (1964/1965) in de eerste klasse in te delen. 

Die is nooit gekomen en was voor de ledenvergadering van 
WUhelmina op 3 juni 1964 aanleiding de fusieplannen af te wijzen~ 

tweede klasse zat er in, waarna de leden van Wilhelmina 
met tegen 45 en twee blanco stemmen de fusie blokkeerden. 
SVV zich vvel neer bij indeling in de vierde klasse, speelde nog 
een op kosten van de stichting Betaald Voetbal en ging er toen 
in 1965 alsnog mee in zee, "FC Den Bosch/BVVîI, ging de stichting 
toen heten. 

Een nieuwe episode volgde toen Wim van Heumen op 26 februari 1 
pen en papier pakte. Van Heumen, nu fractievoorzitter van het CDA in 
de gemeenteraad, zat toendertijd samen met Kees de Kort 
in de sportraad van Den Bosch en kon dus in de keuken kijl(en zowel 
FC Bosch/BVV als Wilhelmina. "De nieuwe combinatie gaat het 

voor de wind, en Wilhelmina staat het water aan de lippen", 
Wim van Heumen op 25 februari in brieven aan de Stichting 
FC Den Bosch/BVV, Wllhelmina en wethouder Suijkerbuijk. Hij 
wat ideeën, voorstellen en voegde eraan toe wel kans te zien iets 
te redden. 

Een Tlaand later al) op 28 maart 1967, waren alle partijen het eens. 
De gemeente vond ergens een potje om de liquide schulden van 
Wilhelmina, zo'n 125.000 gulden, af te lossen. Eppo van Lanschot, 
voorzitter van FC Den Bosch/BVV begroette zijn oude liefde 
en op 10 meI 1967 gingen ook de leden van Wilhelmina 

ging niet zonder moeite destijds in het Casiro. Tenslotte bleven 
er de 87 voorstanders en twee onthoudingen slechts 
dertien tegenstemmers over. "Als jullie nee zeggen treden af en 
mogen jullie ogenblikkelijk met geld op tafel komen, om te 
beginnen met 150.000 gulden", had voorzitter Cees van Hoek 
gedreigd. UWe hebben twaalf jaar ellende gehad, nu kunnen we cJp 
een nette manier er onderuit. Doe het nu. FC heeft ons een 
voorstel Vinden jullie het zo'n heer~ijk idee, dat half 
schuldeiser is bij Wilhelmina? Natuurlijk krijgen jullie het straks aan de 
borreltafel veel moeilijker als je niet meer over betaald Wllhelmina 
kunt maar over de vierde klasser . Stap daar overheen, want 

krijgt er een bloeiende club voor terug." 



Van '77 tot '87 


Tot april 1983 zou Wilhelmina zich in de tweede klasse bewegen. Pas dan 
wordt de platte wagen weer van stal gehaald. Bij het afscheid van de jaren 
zeventig en de entree van de jaren tachtig is voor de geel-zwarte brigade 
de rol van middenmoter weggelegd. In het seizoen '78-'79 eindigt Wilhelmina 
met 26 punten uit 22 wedstrijden op een vierde plaats. 

Een seizoen met pieken en dalen. Zo is het seizoen '79-'80 het beste te 
omschrijven. Trainer Klaas van BaaIen gaf enkele jeugdspelers een kans. 
Carry de Groot, Chris Ensing en Harry Kuijpers kwamen over. Het team 
had een voortvarende start. Een 3-0 nederlaag tegen en in Helmond in 
december 1979 brak het team enorm op. Na de winterstop haalde Wilhelmina 
welgeteld drie punten in negen wedstrijden. De ploeg ontsnapte ternauwer
nood aan degradatie. De voorlaatste wedstrijd bracht pas de zekerheid 
door het verlies van i\vantie bij het reeds gedegradeerde Helmond, Wilhelmina 
was niet meer te achterhalen. 

De supportersclub bestaat vijftig jaar in met vIer spelers: Harry Kuijpers, Carry de 
1980. In juli speelt daarom een Bosch' amateur Groot, Ferry van de Wijck en Guus van Haver. 
team tegen PSV. De Eindhovense ploeg won 
enkele weken eerder de UEFA-cup door het De amateurs boden de grote broers redelijk 
Franse Bastia naar huis te sturen. partij. 1200 Toeschouwers zagen PSV op de 

Wolfsdonken met 4-0 winnen. Vijftig jaar een 
Wilhelmina was in heT amateur-team present supportersclub. Geel-zwarte liefde. 

Gelet op de resultaten van het voorgaande seizoen was versterking van 
het eerste team meer dan nodig. Henk en Rien Stroosnijder, i\ndré Houdijk 
en Johan Scheepers keerden terug op het oude nest. Opnieuw had Wilhelmina 
een redelijke start. De gehele competitie verbleef het eerste team rond de 
vierde plaats. Meer zat er voor de manschappen van Van BaaIen niet in. 

UDI 19 werd kampioen door de beslissingswedstrijd tegen ODC winnend te' 
beëindigen. 

Trainer Klaas van BaaIen besloot in 1981 te vertrekken naar stadgenoot OSe. 
Zijn opvolger was i\pple Ouwens. Geen onbekende voor de vereniging. 
i\p Ouwens speelde immers in het kampioenselftal van Tiny van Vught in 
'71- ' 72. Ook Rinl de Groot keerde terug op het oude nest na avonturen bij 
PSV en Wlllem Il. Opnieuw een seizoen net onder de top. Heen en weer 
tussen de plaatsen drie en vier. 

Stand '79-'80 

Vlijmense Boys 22-30 UDI'19 22-33 WilheJmina 22-35 
ODC 22-29 ODC 22-.33 Schijndel 22-27 
Nooit Gedacht 22-26 Spechten 22-28 Bergeijk 22-26 
OJC 22-25 Wilhelmina 22-28 De Valk 22-25 
Spechten 22-23 Nooit Gedacht 22-27 OJC 22-23 
Deurne 22-21 Haarsteeg 22-21 Spechten 22-20 

ESV 22-21 Rood Wit 22-20 OSC'45 22-19 
Juliana Mill 22-18 RKDVC 22-18 St. Michielsgestel 22-19 
Wijhelmina 22-18 Juliana Mill 22-17 Nooit Gedacht 22-19 
Avanti 22-17 OJC 22-16 DOSKO'32 22-18 
Helmond 22-13 ESV 22-15 Margriet 22-17 

Deurne 22- 8 Rood Wh'67 22-16 



de over 

Om de "nieuwe trots" te financieren, hieldmaandag 26 april 1982 slaat wethouder 

KiVv'lPIOENr Promotie naar de eerste klasse. l'vlet een tearn dat met 
kop en schouders boven de andere teams ui t5tak. Een 
in hoofdletters. 

Al de aanvailg van het seizoen was Wilhelmina de grote favoriet. 
Trainer Ouwens hield het na een jaar voor gezien. Piet van Bladel kreeg 

het aangevuld met enkele "nieuv,'elingen ll 
• 

i..:v.2irn van Fe Den Bosch, Wim Sluiter van BVV, 
.reek weer neer bij het eerste na een loopbaan bij 

=, ·X~Jer·. TI KV Ook Harry Kui)pers 
..' élcntuur bi) Willer)'l IJ. Een aderlating 

~ _.:: r2:ar het Belgische \I/i tgoor. 

Feru van den Eerenbeemt de eerste paal van 
het nieuwe clubhuis op de Wolfsdonken. Een 
jaar eerder kwam een bouwcommissie voor 
het eerst bijeen onder' leiding van Peter van 
den Groenendaal. 

De \XI ilhelminianen Ton van de (archi
tect) en Han Ooste (directievoering bouw) 
vormen samen rnet Ad v.d, Geld (financiën) en 
Paul Kreté (bouwkundige zaken) de bouw
commissie. 

Er zou een clubhuis verrijzen met bar en 
feestzaal van 325 m' en caaraan vast een 
toiletgroep en kleedkamers. 

de dl verse ac ties. Een 
kerstkaartenactie en het van obli

van honderd en vijfhonderd gulden 
per stuk. 

Op 22 1983 was het zover, 
en 

van 

Dank 
het werk 

kon de bouw
commissie tijdens een reCepTje het 
heffen. 

Het nieuwe clubnuis e, nooit 

in hun 
nieuw clubhuis 

aan 

was 
zonder de hulp van de 
3500 uren besteedden zij 

bestaan. 



a 

De competitie: via monsterscores tegen de Spechten (0-4), Rood Wit'67 
(0-3), De Valk 1-4), en Boxtel (6-2) was de brigade niet te stuiten. 
Na tien wedstrijden had de ploeg van Van Bladel al vijf punten voor
sprong op de "concurrentie". De eerste nederlaag kwam op 20 maart 
1983. Uitgerekend degradatiekandidaat OSC won met 3-2. 

Wilhelmina kon op 10 april kampioen worden door thuis Margriet te 
verslaan. Achtervolger Schijndel moest dan wel een puntje laten 
liggen. Het feest ging niet door. Op de Wolfsdonken werd het 3-1 
voor Wilhelmina, maar Schijndel won met dezelfde cijfers van 
Nooit Gedacht. 

Het elftal dat in 1983 opnieuw promoveerde naar de Ie klas 
Staand v.l.n.r.: J. Rijkers, F. Bevers, H. 5troosnijder, Th. Disveld, 
H. Wijngaards, H. Schrijver, H. Kuijpers, C. de Groot, H. v. l<.ooy, 
W. Sluijter, J. Meiskens, p. v. Bladel, H. Janssen 
Zittend v.l.n.r.: T. v. Oirschot, B. Hoek, A. Houdijk, C. Govers, M. Stroo
snijder, A. Kroon, F. v.d. WiJck, W. de Groot 

Een week uitstel betekende geen afstel. Op 17 april 1983 gaan de 
poorten naar de eerste klasse definitief open. In een slechte wedstrijd 
tegen De Valk werd het 2-2. Twee maal moest een achterstand 
weggewerkt worden. Bij een 1-2 achterstand was Wilhelmina al 
kampioen. Schijndel had gelijkgespeeld. Een kampioenschap na eer: 
verloren wedstrijd zou te min geweest zijn. Carry de Groot haalde 
nog eens alles uit de kast. Met nog drie minuten te spelen~ schoot 
hij Wilhelmina op gelijke hoogte. 



Na het laatste fluitsignaal konden de Wilhelminianen in gezelschap van 
hun cheerleaders beginnen aan een feest. Het elftal: Han Schrijver 
in doel; routinier Henk van Rooy, Harry Kuijpers, Ferry van de 
Wijcl< en Hans Wijngaards vormden de verdediging. Wim Sluiter, 
Rini Stroosnijder en Arie Kroon speelden op het middenveld. 
Carry de Groot was de regisseur van de aanval die verder bestond 
uit André Houdijk en Jan MeIskens of Corry Govers. 

Vanaf 1983 in de eerste klasse. Als gewaardeerde ploeg. Technisch 
maar ook met wisselende resultaten. De eerste klasse 

blijkt een vreemde te zijn. Een goede competitiestart garandeert nog 
einde. Eenmaal ontsnapt Wilhelmina aan degradatie, in het 

Ook eenmaal doet het lang mee om het kampioenschap. 
seizoen '84-'85, 

Stand Stand '85-'86 

22-30 TSe 22-30 BVV 22-29 
22-26 Alliance 22-27 Vlissingen 22-28 

ODe 22-25 Gemert 22-27 Hapert 22-25 
Wilhelmina 22-24 WVO 22-27 Bergeijk 22-25 
BVV 22-24 Wilhelmina 22-26 RKTVV 22-24 
Alliance 22-22 RKTVV 22-24 Gemert 22-21 
UDI'19 22-21 Hapert 22-19 Alliance 22-20 
Sarto 22-20 Olympia'18 22-19 WVO 22-20 
TSe 22-19 BVV 22-19 Sarto 22-19 
Olympia' 18 22-19 Sarto 22-18 Wilhelmina 22-19 
UNA 22-17 De Valk 22-15 ODe 22-18 
Gemert 22-17 UDI'19 22-13 Olympia'18 22-16 

--"'"'' 

De spanning is te snijden in de kleedkamer 
in Gemert. Wilhelmina heeft zojuist in de 
altijd moeilijke uitwedstrijd tegen VV Gemert 
een gelijkspel behaald maar of één punt 
genoeg is ..... 

I 

Kort voor tijd heeft keeper Ton de Vaan 
André Meulendijks, een van de Gemertse 
spitsen, met een mirakuleuze redding nog van 
een doelpunt weten af te houden. Menig 
Wilhelmina-hart stond stil. 

IDe echtgenote van de wedstrijdsecretaris kan 
de spanning in het laatste half uur niet 

, langer verdragen en wacht, wit weggetrokken 
in een auto op het parkeerterrein op nadere 
berichten. 

Omdat Vlissingen als kampioenskandidaat 
tegen ODe speelt en men daar dus de tele
foonlijn bezet houdt naar het BVV terrein, 
lijkt de spanning uren te duren. Bovendien is 
de bestuurskamer waar de telefoon staat, 
aan de andere kant van het komplex gelegen. 

Pas om half vijf weet Wilhelrnina waar het 
aan toe is. OeD-Vlissingen eindigt gelijk en 
BVV wint. Droefenis dus in Boxtel waar ODe 
degradeert en Vlissingen geen kampioen wordt. 

Vreugde in het Bossche kamp, BVV is kampioen 
en Wilhelmina is dank zij het ene behaalde 
punt weer voor een jaar verzekerd van voetbal 
in de eerste klas. 

derby Wilhelmina/BVV keert terug. Ook het komende seizoen '87-'88. 
Veel "ouderen!! zullen met weemoed terugdenken aan de "gevechten" in 
het verleden. derby is niet meer. Wilhelmina wel. Met veel jeugd 
in de hoogste teams. Eigen jeugd. Het oudje richt zich op de toekomst. 



De sponsors 


Joop van Wassenaar vindt perfecte combinatie 

Ooit, ruim jaar geleden, Joop van Wassenaar in de pupillen 
van Wilhelmina. ",tl? herinner me alleen dat we elke woensdagmiddag 
training kregen van iemand met een alpinopet op. Het was een jeugd
bevlieging, die snel over was", kijkt Van Wassenaar terug op die tijd. 

Sinds 2t jaar doet Joop van Wassenaar De Wolfsdonke;, weer regel 
aan. Nu als sponsor. Het schoonmaakbedrijf dat Van Wassenaar 
inmiddels 10 jaar runt, siert nu voor het derde seizoen de Wllhelmina
shirts. we praten nu serieus over een nieuw kontrakt voor 5 jaar, 
want wil de vereniging toch wel aanbieden in verband met het 
negentigjarig bestaan'!' 

Joop van Wassenaar, 37 Jaar, is Bosschenaar van geboorte, maar woont 
tegenwoordig in Engelen. In het weiland achter zijn huis vindt hij 
volop verpozing met onder meer enkele koeien, waardoor in zijn 
vrije tijd de hereboer kan spelen. Wilhelmina is al meer een 
sponsorproject geworden. "Voor de naamsbekendheid is wel aardig, 

shirtreclame, maar ik heb ook echt plezier in de verenigi;,g 
gevonden." 

:e:--ec:-e co,..,o~inatie dus voor Joop van Wassenaar, die 45 ma;, in 
~- -ee::. :-Ie: schoonmaakbedrijf verzorgt kantoren, fabrieken, 

,~ ~'-~;: "\\:: z~:-: :,~et de grootste in onze branche, 
c:o _7 __ .• \,'ar:: we leveren goed werk.!! 



-

Kees Didden: "sponsoring een gebaar" 

Voordat de Wilhelmina-shirts het stempel van "Perfect" kregen, gaf 

drie jaar lang Kees Didden de naam van zijn bedrijf aan zijn vroegere 

club. "Eer: gebaar lf 

, noemt hij zijn rol als sponsor. "Wim de Groot, de 

leider van het eerste elftal, vroeg mij of ik geen interesse had in 


-shirt-recklame. Als oud-Wilhelminiaan ben ik daar toen op ingegaan, 
want de sportwereld kan zich tegenwoordig toch niet meer bedruipen 
zonder wat extraatjes van buitenaf. 

In de tijd dat Kees Didden zelf nog voetbalde, werd daar nog lang 
niet aan gedacht. In het begin van de jaren vijftig speelde hij met 
onder andere Jo Konings, Wim van Wijk, Mari van den Dungen en 
Leo Voogd in de A-junioren. Als senior kwam hij in het tweede elftal 
met Nol van Rooij en Tonnie van den Tang te staan. Bij toenmalig 
vice-voorzitter Jan de Swart kreeg hij werk als vertegenwoordiger 
en die handelsgeest heeft Kees Didden inmiddels uitgebouwd tot 
IlDidden Distributie Maatschappij". 

Een bedrijf met 38 personeelsleden, van wie 21 in de buitendienst, 
dat vanuit 21 depots ongeveer 2500 verkooppunten in Nederland bereikt. 
Alle batterijen en gloeilampen van Philips in de supermarkt en 
doe-het-zelf-zaak passeren Didden's distributiecentrum aan de 
Speldemakersstraat op Noord. Volgens Didden is hij in de tussenhandel 
jaarlijks bij de afzet van ongeveer dertig miljoen gloeilampen en 
tien tot twaalf miljoen batterijen betrokken. 

Wilhelmina, en tal van andere Bossche sportclubs en organisaties, 
draagt hij nog altijd een warm hart toe. Zo financierde Didden 
bijvoorbeeld vorig seizoen nog de hoofdprijs van duizend gulden- voor 
het :oernooi van Bossche amateurclubs, dat door Wilhelmina in het 
~e\-e;-,: \\erC geroepen. 



Huub Glaudemans, donateur 

Huub Glaudemans doet al jarenlang een stevige duit in het financiële 
zakje van Wllhelmina. Maar bovenal blijft hij supporter. Op zondag
middag nestelt hij zich gewoontegetrouw op een bankje, samen met 
andere oud-gedienden als Toon Wellens, Wim de Jager, Cees van 
den Heuvel en Frans Pas mans. 

Huub Glaudemans, intussen 67 jaar, heeft Wilhelmina in diverse 
functies gediend. Hij kwam al kijken als zesjarige, speelde in het vierde 
en tweede, en was bestuurslid in de laatste moeilijke jaren van het 
betaald voetbal. Tussendoor ontwikkelde hij het bedrijf "Glaudemans 
Natuursteen B.V.", het grootste van Nederland in de natuursteen
verwerkende industrie. Vanuit de Koenendelseweg zijn onder meer de 
restauratiev.'erken uitgevoerd aan de Sint Jan, het Mauritshuis in 
Den Haag en de Grote Kerk in Breda. 

Het familiebedrijf is inmiddels 103 jaar oud en telt circa veertig 
werknemers. In de jaren dertig hoorde de vroegere beheerder van het 
Wilhelmina-paviljoen, Driek Mees, daartoe. Tegenwoordig voert een 
zoon van Huub Glaudemans de directie. 

Huub Glaudemans noemt zich heel bescheiden "donateur" bij WIJhelmina. 
In die hoedanigheid wil hij zijn club ook niet in de steek laten als de 
verhuizing naar Maaspoort van de grond komt. "Een goede keus, 
die verhuizing", vindt Huub Glaudemans. "Mits er voldoende adequate 
mensen voor bestuursfuncties beschikbaar blijven, moet Wilhelmina 
met ee" !oe,cc::; ',,,,: __ ,,::: =:-' \~::E.5J,::'C': 'leg een lang leven beschoren 
z~ ;r~. I1 



De jeugdtrainer 


Rini de Groot, 32 jaar. Vanaf zijn zesde jaar Keert dan terug op het oude nest aan de 

bij Wilhelmina. Speelt vanaf zijn twaalfde WoHsdonken om vier seizoenen later in België 

jaar bij diverse Brabantse selecties. 
 bij Witgoor Dessel te spelen. 

Met het Nederlands jeugdelftal (14-15 jaar} Na twee jaar België begint Rini nu aan zijn 
tegen Engeland op Wembley. "Niet gespeeld, vierde seizoen bij Wilhelmina. De laatste twee 
dè grootste teleurstelling tot nu toe." jaar is hij vaste keus voor het Nederlands 

amateurteam. 
Op 14-jarige leeftijd vertrekt Rini naar PSV 
in Eindhoven. Vijf jaar later een seizoen bij In het bezit van het diploma Oefenmeester III, 
Willem Il in Tilburg. volgt hij op dit moment de cursus Oefenmeester 

11. Heeft het lopende seizoen de B-topklasse 
onder zijn hoede. 

Wilhelmina telt bij haar negentigjarig bestaan ongeveer 170 jeugdleden. 

Een redelijk aantal, maar niet meer dan dat. Jeugd ... een groep mensen 

die begeleiding nodig heeft. Goede begeleiding. Jeugdopleiding. Een belang

rijk aspect in het beleid van Wilhelmina. Rini de Groot behoort tot de 

motoren van de jeugdopleiding bij de vereniging. Hij heeft uitgesproken 

ideeën over het begeleiden van de jeugd. IIHet ging verkeerd met de jeugd. 

Weinig talent. Wilhelmina dreigde dood te bloeden." 


Door heel de vereniging heen staat een trainersstaf die veel aandacht heeft 

en geeft aan de jeugd. Fred van der Hoorn (FC Den Bosch) traint de 

F- en E-jeugd. Wim van der Hórst (ex-FC Den Bosch, nu Willem II) 

heeft de C- en 0 pupillen onder zijn hoede. Tiny van Vught (Wilhelminiaan 

in hart en nieren) traint de hoofdklasse jeugd. Van Vught is een oude rot 

in het vak met 25 jaar ervaring als trainer van diverse amateur

verenigingen. Klaas van BaaIen, trainer van het eerste, is een fervent voor

stander om de jeugd zo snel mogelijk in te passen en door te laten 

stromen. Van BaaIen trainde in het verleden de jeugd van NAC (Breda) 

en PSV. 


"Wat wij willen is het verschil tussen de jeugdelftallen zo klein mogelijk 

maken. In kwaliteit. Daarvoor heb je jeugd nodig. Die moet je zien te 

behouden. Wilhelmina moet de jeugd dus iets te bieden hebbenII, legt 

Rini de Groot uit. Dat de selectie-elftallen daarbij meer aandacht krijgen, 

vindt Rini terecht. "De hogere elftallen doen er ook meer voor", 

verdedigt hij. De jeugd traint twee maal in de week. "We laten ze ook zo 

snel mogelijk meetrainen met hogere elftallen. Weerstand kweken. Ervoor 

zorgen dat de jeugdteams van Wilhelmina in de hO'Jgste competities spelen. 

Uiteindelijk moet de jeugd ook later bij Wilhelmina willen spelen als ze de 

stap boven de amateurs niet aankunnen", denkt Rini in langere termijnen. 


"De verhuizing naar de Maaspoort is in het voordeel van Wilhelmina", 

stelt De Groot. "Maar", vervolgt hij, "dan moet er wel een hechte 

organisatie staan voor de jeugd. Ik vind dat Wilhelmina een persoon moet 

aanstellen die zich dagelijks met de jeugd kan bezighouden. Full-time. 

Trainen en begeleiden. Als Wilhelmina bij wil blijven, moet het dit kunnen 

bieden. Via subsidies en via de vereniging moet zo'n persoon binnen te 

halen zijn. Noem het een jeugd-manager." 




Volgens Rini de Groot is een full-time kracht alleen niet voldoende. 
"Er moet een basis zijn. Een rapport waarmee de jeugd-manager aan 
de slag kan. Nu staat er een organisatie die teveel leunt op dezelfde 
personen. Als er een vertrekt dondert de boel in elkaar. Dan blljft er van 
de huidige jeugdopleiding niets over", waarschuwt De Groot. 

Volgens Rini moeten zijn ideeën met behulp van de juiste personen haal
baar zijn. "De trainers hebben de steun nodig van andere mensen. 
Dat kost tijd. Er moet lijn in komen. Door de hele club heen. De trainers 
staan wat dat betreft op één lijn. Nogmaals: met de hulp van de juiste 
mensen is een jeugd-manager haalbaar. Dat zou ideaal zijn." 

Rien de Groot in ~ktie als amateurÎnternational tegen Italië tijdens het 
vIerlandentoernooI m 1985 



RKVV Wilhelmina vandaag ......... . 


Senioren I. , staande v. l.n.r . : Klaas v. Baaien, Joer de Leijer, Tinus Burg. Sander v . Hoorn, 
Perrij Keurentjes, Wim v.d. Loo, Lenard v. Engelen, Wim de Groot, Sjei Ri jkers 

Zittend v. i.n.r.: Vincent Vermeer, Rini de Groot, Edwin Voets, Hans Wijngaards, 
Ruud Vaes, Nid< de Gier, Hans v. K aathoven, Ad Houdijk 

;. :: -= -~e ... . . - ... : C . He:-; 'e " S. de Werd l, G. de Wercl, E. Goedmaker s, 
.... - ~- <;' _ . :re:-s . . B C LJ I. I é. . J. \', Hoorn. H. Den rz. 



Senioren 3., staande v.l.n.r.: F. Ruesink, H. v. Bijnen, A. v. Duimen, P. Bontekoe, 
Ro. Aben, H. Kuijpers, Ru. Aben, J. v.d. Ven, G. v.d. Loo, G. Smith, N. de Rooy 

Zittend v.l.n.r .: M. van Alphen, T. Spruyt, B. Set tont, N. Voogt, G. Buitendijk, G. Schenk, 
R. Tiebosch 

Senioren 4., staande v.l.n .r.: J. v. Roy, B. Sterrenburg, H. v. Ooste, G. v. Schijndel, 
R. Spierings, T. v.d. Wijngaarde, G. Boogmans, C. Kloet 

Zittend \'.: .n.r.: M. v. Overdijk, T. Scheepers, J •. Nieman, S. v. Overbeek, C. Pronk 



Senioren 3., staande v.l.n.r.: F. Ruesink, H. v. ~ijnen, A. v. DuImen, P . . Bontekoe, 
Ro. Aben, H. Kuijpers, Ru. Aben, J. v.d. Ve n, G. v.d. Loo, G. Smith , N. de Rooy 

Zittend v.l.n.r.: M. van Alphen, T. Spruyt, B. Se ttont, N. Voogt, G. Buitendijk, G. Schenk, 
R. Tiebosch 

i ~· . ' 1 s taande v.l.n.r.: J. v. Roy, B. Sterrenburg, H. v. Ooste, G. v. Schi jndel, 
S;;.e~:' 65, T. v.d. Wï gaarde , G. Boogmans, C. Kloet 

= _: : ~-;: '.. ~ . -.- .: ~.~. v . ver 'ijk, T. Scheepers , J. Nieman , S. v. Overbeek, C. Pronk 



Senioren 5., staande v.l.n.r.: P. Krijgh, F. Schenk, K. Scheffers, G.J. Marcolina, 
R. Kuipers , R. v.d. Broek, E. v. Doorn 


Zittend v.l.n.r.: J. Dr oog , P. Voogt, T. Jansen, J. v.d. Biggelaar, A. Andersson, 

P. v.d. Groenend aal 


SC'nioren h., sta<ln de v.l.n.r.: A. Manders, rI. Steenbekkers, R. V . Nleet C're n, rI. v.d . WC'rve, 
I". t'vl imders, 1\. Vorstenbosch 

Zittend v.l.n.r.: H. Schenk, J. Kuypers, A. Bosch, H. lïmmerrnans, ,vI. Bammens, 
J. Kok, Henri Brouwers, R. Kok 



Senioren 7., ,taande v. l.n.r.: f). Schulp, R. v. Dinther, G. Jansen, J. Schulp, r. Schröde r, 
T. I\""on , .1. v. Dinthe r 

Zittend v.l. n.r.: H. v.d. Sande, H. Hendrik, G. v . Dinther, P. v. Pelt, 13. Wijkrnans, 
1\. v. Pe il 

Senio ren 8., stilande v. l.n.r.: H. Aben, A. v.d. Geld, H. Obermail, r. Coonen, W. v. Stip hoUl, 
L. c' rem ers, S. Rijkers, H. Vee ns tra 


= !t e d v.l. n.r.: H. Eksteyn, J. v.d. Wal, J. v. R ijn, EI . v.d. Wal, S. v. Rijn, 

J. VJ! . L ÎE-fvoon: 



Senioren 9., staande v. l.n.r . : L. v.d. Sande, P. Verbunt, A. v.d. Stee-nhoven, T. v.d. Bergh, 
J. Burg, A. Hoos, rv\. Robeerst, J. Didde, W. v.d. Heuvel. H. Mollen 

Zittend v. l. n.r.: M. Meezen, F. Driessche , P. Vaes, J. Verel, R. Meezen, A. v. Ooijen 

Dames, Staande v.l.n.r.: J. v. Haaren, P. v. [<.osma len , C. v.d . Pas, M. Govers, 
M. V.d. Loo, A. Strik, J. Hellings 

Zittend V.l.n.r.: S. de Graaf, E. Erkeland, A. Erkeland, M. Hell ings, H. v.d. Loo, 
V. Kadmaerubun, C . Tripaldelli 



A-Interregionaal: staande v.l.n.r.: M. v. Vught, R. Fernandez, M. Vera, E. Vincke, 
M. v. Alphen, G. Brands, A. v.d. Voort, D. Arts, S. Sapacna, B. Goedmakers 

Zittend v.l.n.r.: R. Pelders, C. Janssen, G. Fonteyn, V. Schrover, F. v.d. Kallen, 

M. Soumokil. -

Zittend v.l.n.r.: G. Schenk, M. Sampat, E. v. Bragt, C. Burg, G. Fakkers, A. Donze, 
R. Strik, R. Paltan 

~uet, Siwaletti, 
Alphen, P. Vissers, G. Brnnds, F. Ruesink 

- , 
I 



B. Regionaal, Staande v.l.n. r.: G. Bu rg, D. Schoonens, 1. Bon tekoe, R. v.d. Yen, S. BalIes tra , 
G. Sopacua, K. Herrenauw, M. Ekels, T. Burg 

Zi ttend v.l.n.r.: R. de Groot , P. Sabel , G. Soumokil, B. Smits, R. Gevers, J. Ubert, 
J . Ekels 

Junioren B2., Staande v.l.n.r.: F. Im mens, W. t. Bosch, I. Gerrits, R. Rensen, E. Yerboven, 
J . Toet, P. Kivit 

Zittend v.l.n.r. : D. Ernst, L. Smulde rs, H. Burg, K. Damen, D. v. St ippent 



Junioren C I., Staande v.l.n.r.: B. v.d. Werve, K. Slijkhuis, M. Litsenburg, R. Kreté , 
R. Rensen, R. Pelders, J. v. Engelen, C . Burg 

Zittend v.l.n.r.: D. v. Stippent, W. v. Overbeek, R. v. Baarsehot, R. de Vaan, 
R. V.d. Broek, J. v. Nispen, K. Errabih, P. Burg 

Jun-oren C2., Staande v.l.n. r.: B. Vorstenbosch, P. v.d. Hout, W. Gerrits, F. Ekels, 
J . .;) - huysen, J.P . Gümher, M. Bammens 


: iuend . !-n.L: P. Cieters, J . Griët, K.:II1. Heemskerk, N. Sopacua, D. WijHelaars , 

~ . ~ z-.?~e.-<ej~ 



-----------------------------------------------------------------------

P:JptlJen 01. , Staande v.l.n.r.: A. Houdi jk , G. Verhe ije n, W. v. Wasse naar, P. Gevers, 
R. Keurentjes, M. v.d. Aa, C. BeJzer, W. v.d. Loo 

Zittend v.l.n .r.: B. Schoone ns, R.. Robeerst, B. v.d. Boomen, L. Sche nk, P. BeJzer, 
E. v.d. Heuvel 

Pupillen 02., Staande v.l.n.r.: H. v. Hoorn, W. v. Engelen, P. Wijfi e laars, L. Cuppen, 
E. Smith, M. Heemskerk, F . Ramaekers 

Zittend v.l.n.r.: H. Majaiti, R. v. Mierlo, J . Brands, M. Go ttm e rs, O. R.arnaekers, 
IV\. Verdonk, M. Webe r, A. Bach 



l'upillerl [I., St.1ûrlclc v.l.n.r.: F. v. Hoorn, N. Wclts, B. v. Oudcllallen, J. v. ' Enge len, 
1". Burg, D. v. rvlier lo, J. v. Mensfoort, J. v. Overbeek 

Zittend v. l.n.r.: R. v. Dooren, P. Bosch, G. Voets, A. v.d. Heuvel, C. v. Overbeek, 
T. Schenk 

Pupillerl E2., Staûnde v. l.n. r .: R. Kok, N. v. Lent, ;\\, Tep , ::. v. 5 ;jnen . h. , im ,ne rn ,,,,,s 

Zittend v.l.n. r .: G. v.d. Staak, S. Valkenburg, P. Schelle kens, D. \'Ieeu\,'s",r, 



~illen FI., Staande v.l.n .r.: W. Dijkstra, E. v.d. Boogaart, J . v. Gurp, D. v .d. Geld, 
B. v.d. Wal 

Zittend v. l.n .r.: G. v. Oudenallen, N. v. Ler,t, D. Meeuwsen 

MeisJes, Staande v.l.n . r.: H. v.d. Loo, R. v.d. Loo, S. v. Beijnen, ~. Dammen , E. Stui ver, 
P. Houdijk, B. v. Ooijen, J . Stuiver 

Zittend v. l.n. r.: C. Peters, J. Koks, G. Burg, B. Appels, I. Peters, ,\1. v.d. B05C :-' , 
C. v. Boxtel, M. v. Tilburg 



JubileuTlikornitee RKVV Wilhclrnina negentig jaar, staand e v.i.n.r.: 
F. de Koek, W. Rijkers, W. Fakkers, A. v.d. Berg, P. v.d. Groenendaal 

Zittend v.l.n.r.: Fr. den BI'ok, T. Erke land, P. Vaes, P. Verbunt 

l3estuur RKVV Wilhelillina, Staande v.l.n.r.: 
W. Fakkers, C. Sehoones, W. v.d. Heuvel , A. v.d. Bergh 

Zittend v.l.n.r.: F. de Koek, G. Fakkers, Fr. den Brok 



Tinyen Wim zorgen voor de extraatjes 

Een bezoek op zondagmiddag aan De Wolfsdonken is niet compleet 
zonder loterij of bingolijsten. Wim Manders slooft zich zo al twintig 
jaar uit voor de club; Tiny Erkeland niet veel korter. Het duo vergaart 
wat onmisbare extraatjes. Ooit begon het met de "Drie W's"; 
Wim Ackermans, Wim de Jager en Wim Manders. Later hebben ook 
Piet Vaes en Sjef Rijkers hun steentje daaraan bijgedragen. 

De inspanningen van Wim Manders en Tiny Erkeland omvatten ook he t 
verwerven van inkomsten uit reclameborden. Dat zijn er momenteel 260 
Ook met bingo-avonden en rommelmarkten hebben ze al menig guldentje 
los weten te peuteren. 

De wekelijkse plak-niet-en vouwplóeg van de Wilhelminiaan in aktie , 
van link s naar rechts, H. v .d. Hout, Th. Mees, H. v.d. Loc, Fr. Mees, 
:.., ..:f . _ ~ de, ; . .d. Wal e n J. Mees 



JEUGDBESTUUR 

Mevr. R. v.d. Loo, C. Schoonens, J. Aben 
staand: H. v.o. Loo, F. Ramaekers, F. Wouters, 

M. EkeJs (A. v. Rooy ontbrp.ekt) 



De festiviteiten 


het negentigj zijn er door het jubileumcomité 
een aantal festiviteiten gehouden. 
Hieronder een overzicht: 

In het kader van 

21 december 1985 Oprichtingsvergadering jubileumcomité 

1 maart 1986 van een 
P. 

, 

aan 

bankrekening bij de Fa. van Lanschot. 
Vaes storten de tien leden van 
ieder negen gulden. Het begin-

Loterijkrant, welke in Ioktober 1986 
huis wordt verspreid. Start verkoop 

loten voor de jubileumloterij. 

m.m.v. "De Kikvorschen".11 januari 1987 

27 maart 1987 \XI ilhelmina Jubileum Toernooi met 
van alle Amateurclubs. 
Dit toernooi \vordt gespeeld in mei en 

Brabantse kampioenschappen voor D pupillen en 

Onder ling senioren toernooi gevolgd door feestavond. 

Rommel- en antiek markt in de feesttent op het 

terrein. 


Reijnie voor leden en oud-leden. 

Rui m 300 \Xi ilhelminianen en oud-Wilhelminianen geven 

acte de présence. 

Eerste trekking jubileum loter ij. 


van oprichting. 
Laatste trekking van de , hoofdprijs een auto. 
Muzikale medewerking van "De Kikvorschen". 

Feestavond in wijkcentrum De Helftheuvel met 
discotheek "Video" en combo o.l.v. Harrie v. Boven. 

Receptie in het clubhuis van de RKVV 
Presentatie jubileum boek, bekend opbrengst 
loterij. 

23 mei 1987 

28 mei 1987 

29 mei 1987 

31 mei 1987 

1 oktober 1987 

2 oktober 1987 

3 oktober 1987 

21-22-23 oktober 1987 Zaalvoetbaltoernooi voor alle leden van Wilhelmina. 

U kunt zich voorstellen dat door de organisatie m vrij uurtje diende te 

met plezier gedaan. 

Het jubileumcomité. 



RKVV Wilhelmina en de toekomst 


Hoe zal het Wilhelmina in de toekomst vergaan? In dit boek heeft u een 
overzicht gekregen hoe de eerste negentig jaar verlopen. 

Het zal u duidelijk zijn geworden, dat ondanks het feit dat het water menig 
maal tot aan de stond, Wilhelmina steeds 1S blijven bestaan. Het 
fundament gelegd door de oprichters in 1897 bI er een te zijn van 
stevige kwaliteit. 

Toch de nodige zorg. Over het voetbal met n steeds verder o?rukkende 
waaraan, door de veranderde maatschappij, ook het amateur

voetbal niet schijnt te ontsnap?en. 

Over de terugloop in leden nu er ook voor jeugd zoveel alternatiever, 
voorhanden zijn. Over terugloop ook in kader, daar waar ingewikkelde 
subsidieregelingen en belastingtechnische maar ook de KNVB admini 
stratie steeds meer specialistische kennIs vragen. blijkt goed "management' 
nauwelijks en steeds minder beschikbaar te zijn. 

Over de specifiek voor Wilhelmina, op handen nde verhuizing, waarvoor 
op dit moment met de wordt onderhandeld. 

Maar Wi.lhelmina zou Wilhelmina niet als ook voor deze problemen 
geen oplossing gevonden zou worden. De verhuizing naar de i'vlaaspoort kent 
immers ook vele positieve kanten. De verwachting is dat het ledental 
verder zal groeien. De problenen van decentralisatie en het daarr"ee gepaarc' 
gaande hoge energieverbruik op het huidige complex zullen worden opge
lost in de te realiseren nieuwbouw. 

Wilhelmina kennende zal er met vereende kracht iets goeds worden 
gerealiseerd. 

Op naar de honderd jaar derhalve, naar een feest wat dan in een nJeu 
omgeving gevierd, nog grootser en mooier zal n als het negentigjarig 
bestaan. Met veel nieuwe gezichten, maar met toch hopelijk ook veel oude 
bekenden. 

Wij en blijven de oudste Bossche c~ub en daar n WlJ trots op! 


